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          Rada Gminy Lubomino 
 

PROTOKÓŁ Nr V/2024 
V Sesji Rady Gminy Lubomino 

 
z dnia 29 października 2024 roku 

 
LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI  
 

Lp. Nazwisko Imię Status 
 

1 Bieńkowski Fabian obecny 
 

2 Błażewicz  
 

Krystyna obecna 

3 Ciężka 
 

Anna obecna 

4 Giedrys 
 

Janusz obecny 

5 Krysik 
 

Dariusz obecny 

6 Michałowska 
 

Emilia obecna 

7 Naguszewski 
 

Zdzisław obecny 

8 Osowska 
 

Beata nieobecna 

9 Perdian 
 

Andrzej obecny 

10 Prypłot 
 

Zenon obecny 

11 Rynko 
 

Angelika nieobecna 

12 Stańczyk 
 

Zbigniew obecny 

13 Suchecki 
 

Jarosław obecny 

14 Wieczorek 
 

Adam obecny 

15 Zalewska 
 

Grażyna obecna 

 
Obecni 13 
wszyscy 15 
procent 86,67 % 
Kworum zostało osiągnięte 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 0:00 – 03:35) 

 
V Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w Zespole Szkół w Lubominie – aula II piętro. 
Początek posiedzenia o godz.: 0900 . 
Zakończenie posiedzenia o godz.: 1050. 
 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowi załączniki nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki dokonał otwarcia V Sesji Rady Gminy Lubomino 
informując, że w sesji uczestniczy 12 radnych co stanowi quorum, przy którym rada gminy 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Przywitał Panią Wójt, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, kierowników jednostek, pracowników 
urzędu gminy, sołtysów oraz radnych. 
 
Kolejno przedstawił proponowany porządek obrad, który został przesłany radnym wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubomino na lata 2024 – 2030. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2024. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Wilczkowie. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Lubominie w Centrum Usług Społecznych w Lubominie. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym części niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w 
miejscowości Lubomino, gmina Lubomino, na okres powyżej trzech lat. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uruchomienia i prowadzenia Lokalnego 
Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Lubomino. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących niepubliczne instytucje opieki nad 
dziećmi w wieku do lat 3 na terenie Gminy Lubomino w roku 2025. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych sołtysom. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługującym radnym Rady Gminy 
Lubomino. 

12. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych radnych, pracowników Urzędu 
Gminy  i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

13. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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14. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
15. Zamknięcie obrad. 

  
 
 
Nie było uwag do porządku obrad.  
 
 
 
Ad.2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Lubomino na lata 2024 – 2030. 
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 03:35 – 07:25) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 5 głosach „za”. /1 osoba nie brała udziału w 
głosowaniu/. 
 
Kolejno powiedział, że uchwały były omawiane szczegółowo na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych w dniu 24 października. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z paragrafem 64 statutu Gminy Lubomino 
głosowanie odbywa się przez podniesienie ręki przy jednoczesnym użyciu urządzeń 
umożliwiających ustalenie i sporządzenie imiennego wykazu głosowań radnych.  
 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubomino na lata 2024 – 2030. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 12 uprawnionych 12 
PRZECIW 0 oddanych głosów 12 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
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11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew - 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/23/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2024 – 2030. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
Ad.3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 
2024. 
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 07:25 – 08:50) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za”, 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Lubomino na rok 2024. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 12 uprawnionych 12 
PRZECIW 0 oddanych głosów 12 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew - 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/34/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2024. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad.4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Wilczkowie. 
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 08:50 – 22:35) 
 
Przewodniczący Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Zdzisław Naguszewski odczytał projekt 
uchwały wraz z uzasadnienie  
 

„ UZASADNIENIE do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wilczkowie. 

W dniu 2 września do Wójta Gminy Lubomino wpłynęła skarga na działalność Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Wilczkowie, która według właściwości została przekazana do rozparzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lubomino.  

Jak wynika z treści art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2024 r. poz. 572) organem właściwym do rozpatrzenia skargi 
dotyczącej zadań lub działalności wójta i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych jest 
rada gminy. 
 
Skarżąca między innymi podniosła, iż Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie zarzuca jej 
brak lojalności wobec szkoły wiedząc, że równolegle pracuje również w innej szkole. Straszy 
bezpodstawnie i bezprawnie, że może się na to nie zgodzić i wręcz uniemożliwić jej to. Wywiera 
presję i próbuje ją wpędzić w poczucie winy twierdzeniami, że szkoła w Wilczkowie na tym 
ucierpi. Ponadto po ustaleniu telefonicznym ze Skarżącą, ilości i przydziału godzin na rok 
szkolny 2024/2025 dokonała samodzielnej zmiany tych godzin bez jej wiedzy i zgody. Zmieniła 
godziny świetlicowe na godziny nauczyciela współorganizującego kształcenie, wiążące się z 
prowadzeniem zajęć z uczniem, którego niepełnosprawność wymaga specjalnych środków 
związanych z jego bezpieczeństwem oraz bezpieczeństwem pracy Skarżącej, które nie zostały 
przez Panią Dyrektor zapewnione. W związku z powyższym Skarżąca nie wyraziła zgody na 
przyjęcie tych godzin. Nie ma również fizycznych warunków do dźwigania 10-letniego chłopca. 
Ponadto Skarżąca podnosi również zarzut, że Pani Dyrektor komunikuje się z nią bez należytego 
drugiemu człowiekowi szacunku oraz brakuje z jej strony zrozumienia co do jej obaw. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 12 września 2024 r.  zapoznała się                   
z treścią skargi a strony postępowania przedstawiły swoje stanowisko w sprawie.   

W wyniku rozmów podczas w/w posiedzenia Skarżąca wyraziła chęć powrotu do pracy a Pani 
Dyrektor poinformowała, że jest otwarta na to, aby Skarżąca tą pracę z powrotem podjęła. 
Ustalono również, że strony postępowania spotkają się w dniu 16 września 2024 r. o godz.: 
10:00 w Urzędzie Gminy Lubomino w obecności Pani Wójt celem uzgodnienia dalszej 
współpracy oraz wypracowania takich standardów pracy, aby obie strony były zadowolone. Do 
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tego czasu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła zawiesić postępowanie w sprawie 
skargi. 

W dniu 13 września 2024 r. do Wójta Gminy Lubomino oraz Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji wpłynęło drogą e-mail pismo Skarżącej z informacją, że po spotkaniu Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji poczuła się gorzej, pozostaje na zwolnieniu lekarskim i nie jest w 
stanie pojawić się na wyznaczonym spotkaniu. Poprosiła również o komunikację drogą mailową 
bądź pisemną.  

Biorąc pod uwagę powyższe okoliczności na dzień 30 września 2024 r. zostało zwołane drugie 
posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Na posiedzeniu pomimo zawiadomienia obu 
stron postępowania stawiła się tylko Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie.  

Komisja, biorąc pod uwagę wyjaśnienia Skarżącej oraz wyjaśnienia Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Wilczkowie złożone podczas pierwszego posiedzenia ustaliła, co następuje: 

1. Skarżąca w dniu 1 września 2021 roku podpisała umowę ze Szkołą Podstawową w 
Wilczkowie na dofinansowanie studiów podyplomowych na kierunku edukacja i 
rehabilitacja osób z niepełnosprawnością intelektualną (oligofrenopedagogika), które 
ukończyła w roku 2023. Tym samym zobowiązała się, że po ukończeniu studiów 
podejmie pracę na tym samym lub innym, wskazanym przez pracodawcę stanowisku 
pracy i będzie ją wykonywała przez okres nie krótszy niż 3 lata.  

2. Skarżąca podjęła studia z własnej inicjatywy licząc się z tym, iż jest to dziedzina 
pedagogiki specjalnej, która skupia się na pracy z osobami niepełnosprawnymi 
intelektualnie. 

3. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie jeszcze przed wakacjami pozyskała 
nauczycielkę współorganizującą kształcenie dla wspominanego w skardze ucznia 
niepełnosprawnego, która 23 sierpnia 2024 roku, tydzień przed rozpoczęciem roku 
szkolnego telefonicznie poinformowała, że rezygnuje z pracy na rzecz innego 
zatrudnienia. W związku z zaistniałą sytuacją Pani Dyrektor niezwłocznie podjęła 
działania mające na celu pozyskanie  nowego nauczyciela poprzez opublikowanie 
ogłoszenia o pracę na stronach Kuratorium Oświaty w Olsztynie oraz Powiatowego 
Urzędu Pracy.  

4. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie do momentu znalezienia nowego  
nauczyciela współorganizującego kształcenie, kierując się dobrem dziecka zobowiązana 
była znaleźć rozwiązanie tymczasowe w związku z czym podjęła decyzję o rozdzieleniu 
godzin pracy z uczniem pomiędzy trzy nauczycielki, które mają do tego kwalifikacje, w 
tym Skarżącą.  

5. Zmiana przydziału godzin przez Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie z 
świetlicowych na godziny nauczyciela współorganizującego kształcenie była korzystna 
dla  Skarżącej z uwagi  na zmniejszenie pensum z 20 na 19. 

6. Zmiana godzin ponadwymiarowych w ramach kwalifikacji zawodowych wyniosła do ¼ 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć (pensum) zatem zgodnie z Kartą 
Nauczyciela nie wymagała zgody Skarżącej na ich przyjęcie.  
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7. Szkoła Podstawowa w Wilczkowie jest szkołą publiczną, dostępną dla wszystkich 
uczniów, do której każde dziecko bez względu na swoją niepełnosprawność może 
uczęszczać.   
W 2023 roku na I piętrze Szkoły Podstawowej w Wilczkowie utworzono nową łazienkę 
dostosowaną do potrzeb osób niepełnosprawnych ruchowo oraz dostosowano 
istniejącą łazienkę na parterze do potrzeb osób niepełnosprawnych w ramach 
dofinansowania PFRON - „Program wyrównywania różnic miedzy regionami III”.  

8. Podejmowane były przez Panią Dyrektor rozmowy z matką dziecka o rozpatrzeniu 
możliwości przeniesienia dziecka do innej placówki, dostosowanej w pełni do potrzeb 
osób niepełnosprawnych, na co opiekun prawny nie wyraził zgody.   

9. W związku z obawami Skarżącej co do fizyczności ucznia, Pani Dyrektor na pierwszym 
posiedzeniu komisji wyraziła wolę zatrudnienia dodatkowej osoby jako pomocy 
nauczyciela. 

10. Pomimo deklarowanej chęci powrotu do pracy, Skarżąca nie stawiła się na 
zaplanowanym w Urzędzie Gminy spotkaniu celem omówienia standardów dalszej 
współpracy. 

11. Podczas drugiego posiedzenia komisji w dniu 30 września 2024 roku Pani Dyrektor 
poinformowała, że w odpowiedzi na ogłoszenie o pracę do placówki wpłynęło podanie 
od nauczyciela, który posiada odpowiednie kwalifikacje do pracy z uczniem 
niepełnosprawnym.  

Wobec tak ustalonego stanu faktycznego i prawnego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie ma 
podstaw do stwierdzenia nieprawidłowości w działaniach Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Wilczkowie i postanawia uznać skargę za bezzasadną.  

KwesƟe dotyczące zastraszania, wywierania presji bądź manipulowania nie są przedmiotem 
oceny Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ponieważ komisja nie posiada kompetencji do 
rozstrzygania tego typu sporów.  

Komisja stwierdza ponadto, że głównym czynnikiem zaistniałej sytuacji był brak współpracy 
pomiędzy Panią Dyrektor a Skarżącą.  

Zgodnie z art. 10 Prawa Oświatowego (t.j. Dz.U. z 2024r. poz.737 ze zm.) organ prowadzący 
szkołę lub placówkę odpowiada za jej działalność w związku z czym Komisja Skarg Wniosków i 
Petycji zobowiązuje Wójta Gminy Lubomino do wyegzekwowania od obu placówek 
oświatowych działających na terenie Gminy Lubomino, opracowania standardów i wskaźników 
pracy z uczniami niepełnosprawnymi tj.: uzgodnionej, udokumentowanej, aktualnie najlepszej 
metody bezpiecznego i wydajnego wykonywania pracy na wymaganym poziomie. Stosowanie 
tych norm ułatwi porozumiewanie się oraz pozwali na szybkie wychwycenie wszelkich zaburzeń 
w pracy.”   

 

Między czasie na posiedzenie przybył Radny Zbigniew Stańczyk.  
 
 
Radna Krystyna Błażewicz „Mam pytanie, czy coś się zmieniło od naszego ostatniego spotkania 
na komisji i czy została już zatrudniona nauczycielka do pracy z tą osobą niepełnosprawną?” 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie Pani Małgorzata Ługowska – Połoniewicz  
„ Niestety nie udało się pozyskać nauczyciela współorganizującego kształcenie do tej pory.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „Czyli trudności są w dalszym ciągu, tak?” 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie Pani Małgorzata Ługowska – Połoniewicz „ Są 
trudności.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „A Panie nie nawiązywały później już kontaktów żadnych? Nie było 
prób dalszych?” 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie Pani Małgorzata Ługowska – Połoniewicz „ Pani 
Aneta się ze mną nie kontaktowała. Nie pozyskaliśmy nauczyciela współorganizującego 
kształcenie. Wpływały podania. Ta Pani, która była wspomniana na ostatniej komisji, która 
miała się zjawić i rozmawiać, nie podjęła pracy. Wpływają podania niestety ale od osób, które 
nie mają wykształcenia pełnego do którego tak naprawdę wymagana jest zgoda kuratora. Na 
razie są rozdzielone te godziny na trzy osoby tak jak to było w projekcie. Do tej pory to 
funkcjonuje. Dwie Panie po prostu z kwalifikacjami, jedna bez kwalifikacji, bo już nie mam po 
prostu osoby z kwalifikacjami. Tak na razie jest to załatwione. Ogłoszenie jest cały czas 
aktualne, cały czas wisi, że tak powiem i na urzędzie pracy i na stronie ministerialnej i 
kuratoryjnej. Różne podania wpływają ale część osób po prostu po rozmowach też rezygnuje.” 
 
Nie było więcej pytań do projektu uchwały.  
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wilczkowie. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
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14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/35/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wilczkowie. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
 
Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Lubominie w Centrum Usług Społecznych w Lubominie. 
Pełny przebieg pkt 5 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 22:35 – 24:00) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i 
Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach „za”. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubominie w Centrum Usług Społecznych w 
Lubominie. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/36/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie przekształcenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubominie w Centrum 
Usług Społecznych w Lubominie. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie 
bezprzetargowym części niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w 
miejscowości Lubomino, gmina Lubomino, na okres powyżej trzech lat. 
Pełny przebieg pkt 6 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 24:00 – 25:35) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie przy 4 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących 
się”. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w 

trybie bezprzetargowym części niezabudowanej nieruchomości gruntowej 
położonej w miejscowości Lubomino, gmina Lubomino, na okres powyżej 
trzech lat. 
 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 11 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 2 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/37/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym części niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Lubomino, gmina Lubomino, na okres 
powyżej trzech lat. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
Ad.7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uruchomienia i prowadzenia Lokalnego 
Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Lubomino. 
Pełny przebieg pkt 7 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 25:35 – 26:45) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i 
Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie przy 8 głosach „za”. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uruchomienia i prowadzenia 

Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Lubomino. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/38/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie uruchomienia i prowadzenia Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie 
Lubomino. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
Ad.8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących niepubliczne instytucje opieki nad dziećmi w 
wieku do lat 3 na terenie Gminy Lubomino w roku 2025. 
Pełny przebieg pkt 8 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 26:45 – 28:20) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że: 
 
Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie przy 8 głosach „za”. 
 
Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie przy 6 
głosach „za”. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących niepubliczne 
instytucje opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 na terenie Gminy Lubomino w 
roku 2025. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/39/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących niepubliczne instytucje opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 na terenie Gminy 
Lubomino w roku 2025. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
 
Ad.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 
Pełny przebieg pkt 9 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 28:20 – 29:45) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że: 
 
Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie przy 8 głosach „za”. 
 
Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie przy 6 
głosach „za”. 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu 

współpracy Gminy Lubomino z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
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12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/40/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Lubomino z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
Ad.10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych sołtysom. 
Pełny przebieg pkt 10 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 29:45 – 31:10) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że wszystkie komisje stałe 
zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie tj.: 
 
Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy - 8 głosów „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów -  6 głosów „za”. 
Komisja Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego - 7 głosów „za”. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - 4 głosy „za”. 
Komisja Rewizyjna - 5 głosów „za”. 
 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych sołtysom. 
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 



15 
 

9 Perdian Andrzej ZA 
10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/41/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych sołtysom. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
 
 
 
Ad.11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługującym radnym Rady Gminy 
Lubomino. 
Pełny przebieg pkt 11 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 31:10 –37:45) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki poinformował, że wszystkie komisje stałe 
zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie tj.: 
 
Komisja Kultury, Oświaty i Promocji Gminy - 8 głosów „za”. 
Komisja Budżetu i Finansów -  6 głosów „za”. 
Komisja Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego - 7 głosów „za”. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - 4 głosy „za”. 
Komisja Rewizyjna - 5 głosów „za”. 
 
 
Radny Adam Wieczorek „ Mam pytanie do § 3 ust. 1. Za każdą nieobecność na sesji Rady Gminy 
lub posiedzeniu Komisji Rady Gminy dieta przysługująca radnemu ulega zmniejszeniu o 10%. 
Czy nie zasadne by było wprowadzić, że jeżeli ktoś ma nieobecność usprawiedliwioną 
to zostawić to decyzji przewodniczącego,  czy obciąć mu te 10%, czy nie. KwesƟa choroby, 
choroby dziecka albo nie zwolnienia przez pracodawcę (…) Ja czytałem takie inne uchwały z  
gmin i jest taki zapis zawarty w innych uchwałach.” 

 
Wójt Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Moim zdaniem usprawiedliwiona nieobecność 
wynikająca ze zwolnienia lekarskiego jest jednak nieobecnością podczas obrad. Jak najbardziej 
ten zapis dotyczący pomniejszenia jest zasadny, ewentualnie zapis, który dotyczyłby 
możliwości nie zmniejszania o 10% wynagrodzenia radnego za nieobecność podczas 
posiedzenia w sesji, bądź komisji dotyczy wykonywania innych czynności, które 
realizują Państwo jako radni i tego rodzaju zapisy rzeczywiście pojawiają się nie wszędzie ale w 
co poniektórych uchwałach. My wyszliśmy z założenia, że te inne wykonywalne, inne 
czynności, znajdują odzwierciedlenie właśnie w tym pkt. 4 § 3, który brzmi tak, że nie zmniejsza 
się diety radnego, którego nieobecność na sesji rady lub posiedzeniu komisji jest 
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wynikiem delegowania przez Przewodniczącego Rady do wykonywania innych czynności. 
Przewodniczący Rady pełni rolę osoby, która zleca w pewnym zakresie Państwu delegowanie 
tych zadań i to delegowanie zadań nie stanowi podstawy do pomniejszenia tej diety.” 
 
Radca Prawny Joanna Skolimowska „ Tutaj jeżeli mogę się odnieść, to takie zapisy jakie Pan 
Radny proponuje zostaną na pewno uchylone przez wojewodę i tutaj mam przykładowe 
rozstrzygnięcie nadzorcze, które wskazuje, że nieobecność usprawiedliwiona zwolnieniem 
lekarskim lub zdarzeniem losowym jest sprzeczna z art. 25 ust. 4 ustawy o samorządzie 
gminnym i to wynika z tego, że Państwa dieta ma charakter rekompensaty a nie wynagrodzenia 
w związku z tym nie stosujemy do tego zasad takich jak to chociażby przy umowie o pracę, 
więc tylko to, że Państwo tu jesteście, za to jest wypłacana dieta, która ma właśnie formę 
rekompensaty. Jeżeli Państwa nie ma no to nie ma tego stosunku, który pozwalałby na wypłatę, 
więc jeżeli chodzi o względy prawne to na pewno wojewoda to uchyli.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ A czemu to funkcjonuje na innych radach i w innych uchwałach. 
Przeszło to jakoś. Wojewoda nie zauważył, czy jakoś inaczej to interpretował?  
 
Radca Prawny Joanna Skolimowska „ Nie wiem, czy to były uchwały naszego wojewody?” 
 
Radny Adam Wieczorek „ Różnie, nie koniecznie naszego.” 
 
Radca Prawny Joanna Skolimowska „No właśnie, więc każdy wojewoda ma swoje własne 
stanowisko i ja tutaj prezentuję to, które dotyczy po prostu naszego wojewody.” 
 
Radny Dariusz Krysik „ To jeszcze tak w woli uściślenia to jeżeli radny nie będzie na przykład 
dziesięciokrotnie nieobecny to już do końca kadencji nie będzie dostawał żadnej diety tak?” 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki „Projekt uchwały dotyczy miesięcznej rekompensaty 
a nie cało kadencyjnej.” 
  
 
Nie było więcej pyta do projektu uchwały. 
 
Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługującym 
radnym Rady Gminy Lubomino. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 13 uprawnionych 13 
PRZECIW 0 oddanych głosów 13 
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 Bieńkowski Fabian ZA 
2 Błażewicz  Krystyna ZA 
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3 Ciężka Anna ZA 
4 Giedrys Janusz ZA 
5 Krysik Dariusz ZA 
6 Michałowska Emilia ZA 
7 Naguszewski Zdzisław ZA 
8 Osowska Beata - 
9 Perdian Andrzej ZA 

10 Prypłot Zenon ZA 
11 Rynko Angelika - 
12 Stańczyk Zbigniew ZA 
13 Suchecki Jarosław ZA 
14 Wieczorek Adam ZA 
15 Zalewska Grażyna ZA 

 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwała NR V/42/2024 z dnia 29 października 2024 roku w 
sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych przysługującym radnym Rady Gminy Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
Ad.12. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych radnych, pracowników Urzędu 
Gminy  i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 
Pełny przebieg pkt 12 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 37:45 – 52:00) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki  „ Zgodnie z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w 
terminie do 30 października każdego roku przedstawia radzie  gminy informację o osobach, 
które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 
stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem 
osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, działaniach podjętych w związku z 
nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

W 2024 roku radni kadencji 2018 – 2024 zobowiązani byli do złożenia oświadczeń majątkowych 
na dwa miesiące przed upływem kadencji oraz oświadczeń majątkowych za rok 2023. 
Natomiast radni nowej kadencji 2024 – 2029 zobowiązani byli złożyć pierwsze oświadczenia 
majątkowe w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. 

Wszyscy zobowiązani  złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowych termiach, które kolejno 
zostały przesłane do urzędów skarbowych zgodnie z właściwością miejscową.  

Analizę oświadczeń majątkowych zawierają pisma z Urzędu Skarbowego w Bartoszycach oraz 
Urzędu Skarbowego w Olsztynie”. 

 

Kolejno odczytał: 

1. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bartoszycach z dnia 6 września 2024 roku, 
znak: 2802-SKA.4006.2.2.2024.1097 w sprawie weryfikacji oświadczeń majątkowych, 
osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta, zastępcy wójta, sekretarza 
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i skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, członków organów 
zarządzających gminą oraz radnych. 

2. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olsztynie z dnia 27 sierpnia 2024 roku, znak: 
2813-SKA4.4006.124.2024 w sprawie analizy oświadczenia majątkowego radnej 
Angeliki Rynko.  

3. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olsztynie z dnia 1 sierpnia 2024 roku, znak: 
2813-SKA4.4006.87.2024 w sprawie analizy oświadczenia majątkowego Pani 
Małgorzaty Ługowskiej – Połoniewicz Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilczkowie.   

  

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
 
Ad. 13. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pełny przebieg pkt 13 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 52:00 – 01:17:05) 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik przedstawiła informację o swojej działalności  pomiędzy 
IV (20.08.2024) a V (29.10.2024) Sesją Rady Gminy Lubomino. 
 
Dodała, że do informacji podstawowej radni otrzymali informację dodatkową, przedstawiającą 
bieżącą realizację zadań przez Urząd Gminy Lubomino.  Jeżeli do tego zakresu i do zakresu 
podstawowego mają radni pytania to bardzo prosi o ich zadanie. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Radny Zbigniew Stańczyk „ Ja mam pytanie do zarządzenia w sprawie budowy zbiornika 
retencyjnego. Czy coś więcej? Gdzie to? Czy to na terenie, ziemi należącej do gminy?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Tak jak najbardziej. Jest to duży projekt, który 
realizujemy w sołectwie Gronowo. Jest to zbiornik, który powstanie za świetlicą w tej 
miejscowości i w tej informacji dodatkowej, którą Państwo otrzymali cała inwestycja związana 
z realizacją tego zbiornika jest opisana w punkcie szóstym. Jest to budowa zbiornika 
retencyjnego otwartego służącego do gromadzenia wód opadowych, roztopowych i 
gruntowych. Tutaj mamy współfinansowanie budowy tego przedsięwzięcia ze środków starej 
perspektywy, programu rozwoju obszarów wiejskich i wiemy o tym, że 7 października 2024 
roku w wyniku przeprowadzonego postępowania złożono jedną ofertę. Oferta została 
odrzucona ponieważ ta kwota, którą oferent przedstawił na realizację inwestycji przewyższała 
tą kwotę, którą my mamy przeznaczoną na sfinansowanie zamówienia. Dysponujemy kwotą 
320.000,00 zł ta oferta, która została przedłożona dotyczy kwoty 344.400,00 zł. Postępowanie 
tym samym nie zakończyło się sukcesem i Pani kierownik wystąpiła do Departamentu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich o przeniesienie realizacji inwestycji na okres wiosny 2025 roku.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „ Rozumiem, że został wybrany bank w Lubominie?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Tak, jak najbardziej. Na terenie naszej gminy 
funkcjonuje jeden bank. Jest to oddział Warmińskiego Banku Spółdzielczego w Jonkowie i ten 
bank, który do tej pory obsługiwał wszystkie jednostki organizacyjne Gminy Lubomino na okres 
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dwóch lat do 2026 roku, został wybrany jako ten bank wiodący, bank któremu została 
powierzona obsługa budżetu gminy.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „ A czy ta komisja w sprawie szacowania szkód to jest tylko zmiana 
osobowa czy zmiany merytoryczne były?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ To jest przede wszystkim zmiana polegająca na tym, 
że ta komisja ma już taki stały skład. Ten skład został zmieniony w ten sposób, że komisja w 
roli przewodniczącego posiada osobę, która zatrudniona jest na stanowisku inspektora do 
spraw obronnych i zarządzania kryzysowego. Pozostały skład komisji uzupełniany jest przez 
sześciu członków w tym przez sekretarza gminy, zastępcę skarbnika, kierowników referatów 
organizacyjnych i inspektora do spraw budownictwa.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „Do tej pory to pozyskiwaniem środków zewnętrznych Pani Wójt się 
zajmowała bardziej a teraz będzie pracownik, tak rozumiem?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Dokładnie tak. Stoimy przed takim momentem, kiedy 
ta perspektywa finansowa uruchamia nam się w naborach konkursów i tutaj innego wyjścia  
tak naprawdę nie było. Ten termin naboru kończy się w dniu dzisiejszym o godzinie 1500 i tak 
naprawdę, ten główny zakres zadań jaki zostanie powierzony tej osobie to sporządzanie 
wniosków aplikacyjnych o dofinansowania ze środków tych zewnętrznych poza budżetowych. 
Jest to bieżące monitorowanie również dostępności funduszy umożliwiających nam 
pozyskiwanie środków głównie Unii Europejskiej na realizację zadań inwestycyjnych a także 
analizowanie możliwości finansowania projektów. Bardzo ważne stanowisko w strukturach 
urzędu i mam nadzieję, że ten konkurs rozstrzygnięty zostanie pozytywnie. Natomiast na ten 
moment do dnia dzisiejszego, choć ten termin upływa dziś, nie została złożona ani jedna 
oferta.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ Ja mam pytanie odnośnie zakończenia pierwszej części inwestycji,  
chodzi o te zabytki, o kościół Świętej Małgorzaty.  Czy kierownik budowy tam był? Kto oceniał 
wykonanie zakończenia pierwszego etapu?” 
 
Kierownik RNIOŚ Karolina Jaczewska „ Oczywiście jak najbardziej był kierownik budowy, 
inspektor nadzoru, całym zadaniem zajmowała się parafia. W przeprowadzonym przetargu 
została wyłoniona firma, od firmy był oddelegowany kierownik budowy do spraw zabytków i 
był jak najbardziej inspektor nadzoru. (…)  My tylko finansujemy. Całym postępowaniem 
zajmowała się parafia i całą realizacją zajmuje się parafia, bo to jest zadanie parafii.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ A druga część inwestycji polega na?” 
 
Kierownik RNIOŚ Karolina Jaczewska „ Dotyczy drugiej części dachu. Drugi zakres będzie 
realizowany w przyszłym roku.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ A jeszcze mam pytanie odnośnie tych sprzedanych działek, czy one 
były ujęte w budżecie na ten rok?” 
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Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Te dwa zarządzenia dotyczą sprzedaży tego zabytku z 
którym borykaliśmy się przez wiele lat, dążąc do jego sprzedaży. To jest młyn w Ełdytach i jego 
udało nam się sprzedać. Druga nieruchomość dotyczy nieruchomości gruntowej w obrębie 
miejscowości Rogiedle i jest to nieruchomość należąca do gminy, będąca pomiędzy działkami 
należącymi do jednych właścicieli i ta nieruchomość też została wykazana w planie sprzedaży.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ A pamięta Pani jaka była pierwsza kwota za młyn? Bo teraz 
sprzedaliśmy to za 43.000,00 zł.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Tak dokładnie teraz sprzedaliśmy to za zawartość, która 
pozwala nam odetchnąć. Natomiast ta pierwsza wartość na pewno była wartością dużą, 
wyższą.  Ja kojarzę ten moment, kiedy po raz kolejny próbowaliśmy sprzedać młyn i ta wartość 
wtedy oscylowała w granicy około 100.000,00  zł. (…) To jest taki moment, kiedy tak naprawdę 
ja jako zamawiający się cieszę, jako sprzedawca. Nabywca natomiast bierze na 
siebie bardzo duży ciężar ponieważ tam stan dachu na tym budynku absolutnie wymaga 
natychmiastowego remontu, zabezpieczenia przed niekorzystnymi zjawiskami w tym okresie 
jesienno-zimowym w szczególności a jak wiemy taki budynek, który jest zabytkiem ma 
jeszcze nad sobą nadzór konserwatora i dla nas był to priorytet dotyczący tej sprzedaży.” 
 
Radny Adam Wieczorek „Czy mógłbym się dowiedzieć łączną kwotę jaka została wydana na 
rozbudowę budynku gminy? Jaka część to dotacje a jaka wkład własny? Wyborcy się pytają i 
nie chce im, że tak powiem z kosmosu sumy podawać.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Ja myślę, że tak orientacyjnie najpierw, żebyśmy mieli 
taką informację tutaj przekazaną teraz, w tej chwili bezpośredniej transmisji. Drodzy 
Państwo na nadbudowę budynku urzędu gminy otrzymaliśmy środki w kwocie miliona złotych. 
Te środki były środkami zewnętrznymi. Tych środków nie wydatkowaliśmy z własnego budżetu, 
była to nagroda przyznana w tym momencie, kiedy jeszcze trwaliśmy w covidzie za 
wzrost poziomu wyszczepień, który u nas, na terenie naszej gminy akurat w tym badanym 
okresie okazał się najwyższy. Ta kwota została przeznaczona na takie dostosowanie budynku 
urzędu gminy, abyśmy w warunkach pandemii mogli służyć wszystkim mieszkańcom. Ta kwota 
na dzień dzisiejszy myślę, że podając rząd wielkości taki szacunkowy, została uzupełniona 
kwotą około 600.000,00 zł i ten 1.600.000,00 zł. to wartość wykonanych prac 
na razie, na tym etapie, który oglądamy i który widzimy. Do tej końcówki brakuje nam już 
bardzo niewiele. Jesteśmy na pracach wykończeniowych. Niemniej jednak na pewno one będą 
pociągały za sobą środki finansowe. Mam nadzieję, że w najmniejszym zakresie ponieważ 
wszystkie te roboty, które możemy wykonać systemem gospodarczym są właśnie w ten sposób 
realizowane i tak jak zaraz Pan Radny Krysik słusznie mi powie, że do tej wartości nie doliczamy 
wartości pracy naszych pracowników, którzy po prostu utrzymują wynagrodzenie za miesiąc 
pracy ale gdybyśmy chcieli w sposób taki bardzo precyzyjny oszacować tą kwotę to jeszcze 
trzeba mieć na względzie to, że nie korzystamy z pomocy firm zewnętrznych. Tam gdzie 
możemy prace zrealizować we własnym zakresie, mając na względzie dobro i równowagę 
budżetu gminy.” 
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Radny Dariusz Krysik „  Chodzi mi o budowę tego zbiornika retencyjnego. Na jakim to etapie 
było? Przetarg się odbył, jedna była oferta, została odrzucona i co dalej bo myślę, że bym mógł 
pomoc w tym etapie?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Tak jak powiedziałam jesteśmy po postępowaniu, które 
pokazało, że oferta złożona przez potencjalnego wykonawcę przewyższa wartość środków 
zapisanych w naszym budżecie, tym samym dla mnie jest to podstawa do unieważnienia 
postępowania. Na tym momencie mając przed sobą okres jesienno-zimowy, żebyśmy nie 
spotkali się z sytuacją taką jaka miała miejsce przy budowie świetlicy wiejskiej w Gronowie, 
wystąpiliśmy do Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego czyli 
do tej instytucji, która daje nam te środki finansowe w 100% na wybudowanie tego zbiornika 
retencyjnego o przesunięcie możliwości realizacji inwestycji na okres wiosny 2025 roku. Myślę, 
że nie mamy jeszcze do dnia dzisiejszego odpowiedzi urzędu ale zasadność przesunięcia 
jest bardzo potrzebna.” 
 
Radny Dariusz Krysik „  Rozumiem, może to wpływać niekorzystanie na całą sytuacje kiedy tych 
opadów jesienią, zimą będzie dużo, na strukturę, budynek i tak dalej. Gdyby się znalazł 
wykonawca jeszcze w tym roku, w tej chwili przy sprzyjających warunkach atmosferycznych, 
czy jest możliwość jeszcze wykonania tej pracy?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Nie, hbo my jesteśmy związani terminem realizacji 
inwestycji do 31 grudnia 2024 roku i tak naprawdę to zawsze jest takie ryzyko, kiedy ogłaszamy 
postępowanie to ciągle myślimy o tym, że my znajdziemy tego wykonawcę, który nam złoży 
ofertę taką, która będzie mieściła się w budżecie, którym dysponujemy. Tu tak naprawdę te 
przesunięcie ma kilka przesłanek. Jedną z nich jest racjonalność wydatkowania tych środków 
w okresie wiosennym a drugą taką główną, podstawową jest termin realizacji zadania, który 
jasno został określony we wniosku o dofinansowanie i teraz bez zmiany tego terminu tak 
naprawdę nie mamy możliwości wydatkowania tych środków w 2025 roku i po prostu te środki 
tracimy, więc robimy teraz wszystko, żeby te środki pozostały w naszym budżecie, żeby Pan 
dyrektor departamentu wyraził nam zgodę na przesunięcie terminu realizacji inwestycji, żeby 
ten zbiornik po prostu na terenie sołectwa Gronowo powstał.” 
 
Radny Dariusz Krysik „  To nie bardzo rozumiem. Czy jeżeli teraz by się znalazł wykonawca to 
możemy to wykonać jeszcze w tym roku?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Patrzcie Państwo na terminy. Teraz trwamy w 
momencie, kiedy za sekundę mamy pierwszy listopad, ogłoszenie takiego postępowania, 
wybór wykonawcy, wnioski dowodowe, podpisanie umowy z wykonawcą, zamknięcie całego 
postępowania to jest zakładam ostatni tydzień miesiąca listopada. Wykonawca miałby pracę 
zrealizować w terminie grudnia ostatniego miesiąca kalendarzowego. Absolutnie nie 
wiemy jak te warunki atmosferyczne będą nam wyglądały. Jeżeli spadną nam temperatury 
ujemne realizacja prac w zasadzie jest wstrzymana a ten kto je realizuje pisze pismo do mnie o 
możliwość przesunięcia realizacji tych prac, także to jest taki moment, kiedy trzeba podjąć 
decyzję o przesunięciu pracy na okres wiosny i innego wyjścia nie ma tutaj.” 
 
Nie było więcej pytań do informacji o działalności wójta. 
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Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki na prośbę części radnych ogłosił 10 minutową 
przerwę w obradach (czas: 01:17:05 – 01:28:00). 
 
 
Ad.14. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
Pełny przebieg pkt 14 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 01:28:00 – 01:49:00) 
 
Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki „Pozwolę sobie jako pierwszy zabrać tutaj 
głos, bo chciałbym w imieniu rolników podziękować Pani Wójt, Panu Sekretarzowi, Pani Ilonie 
Basałego, wszystkim pracownikom urzędu, którzy przyczynili się do organizacji dożynek w tym 
roku. Rolnicy zauważyli, doceniają ten trud jako uhonorowanie ich ciężkiej, trudnej pracy 
i składają za naszym pośrednictwem serdeczne podziękowania.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Bardzo dziękuję za te ciepłe i miłe słowa i chyba to jest 
też taki moment, kiedy korzystając z okazji, że przewodniczący wywołał nam temat tego 
naszego święta chleba, gminnych dożynek, które organizowaliśmy w tym roku pierwszy raz w 
nowym składzie, ja też do tych życzeń bardzo się dołączam, życząc i dziękując za pomoc w 
organizacji tego wydarzenia wszystkim Państwu Radnym, wszystkim Państwu Sołtysom, radom 
sołeckim. Dziękuję za tak pozytywny, tak bardzo duży oddźwięk, tak bardzo dużą ilość stoisk 
sołeckich, wieńców dożynkowych. To taki moment, kiedy stojąc na czele tej gminy, człowiek 
ma poczucie, że ta praca realizowana przez nas wszystkich, przez oba organy, przez organy 
pomocnicze, ma bardzo duży sens i nie mniej, nie więcej służy rozwojowi gminy. Dziękuję 
bardzo.” 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowe w Wilczkowie „ Ja też bym bardzo serdecznie chciała 
podziękować Pani Wójt, wszystkim radnym i wszystkim, którzy się przyczynili do tego, że przy 
naszej szkole postawiona została lampa oświetlająca przejście dla pieszych dla dzieci. Dziękuję 
serdecznie wszystkim Państwu.” 
 
Radna Krystyna Błażewicz „ Ja też chciałabym podziękować za tablicę na cmentarzu 
komunalnym w Lubominie. (...) Zauważyłam, że trochę jest takich grobów przy których jest  nie 
posprzątane. (…)  Najgorzej jak jest opuszczony grób. (…) Tylko apelować  do mieszkańców, 
żeby zajęli się tym, bo tak trochę przykre.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „To jest taki problem, który bardzo często pojawia się w 
naszej świadomości, czyli ciągle ten problem do którego wielokrotnie wracamy związany 
właśnie z tą zasadą że,  koło siebie trzeba mieć porządek i tam wszędzie, gdzie możemy prace 
zrealizować w szczególności właśnie w tym okresie przed Dniem Wszystkich Świętych, tam te 
prace realizujemy. Natomiast też chce podkreślić, że wielokrotnie realizujemy te prace, które 
nie są w zasięgu naszych kompetencji i czasami kiedy wycinamy gałęzie przy świerku a w tych 
gałęziach odnajdujemy po prostu taki drugi śmietnik, bo tak było łatwiej i prościej po prostu 
komuś pozbyć się tych śmieci, to też bardzo gorąco apeluje o to, że choć te pojemniki są 
przepełnione teraz i ciągle też monitorujemy, żeby one były na bieżąco usuwane to jednak 
bardzo proszę, żebyśmy chociaż te śmieci pod te pojemniki wynosili, ponieważ 
nam będzie łatwiej w ten sposób ten porządek utrzymać.  
Ja z kolei pozwolę sobie jeżeli Pan Przewodniczący ten głos mi tutaj podtrzyma, powiedzieć 
Państwu o takiej rzeczy, która też zapewne wszystkich nas interesuje a o której my nie 
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zapomnieliśmy i czekamy z niecierpliwością też na wynik dzisiejszej sesji Sejmiku Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego, ponieważ dziś zapadnie decyzja czy wszystkim osobom 
poszkodowanym w wyniku właśnie tego zdarzenia, które u nas miało miejsce 17 
sierpnia i 18 sierpnia, zostaną przyznane środki Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w kwocie 3.000,00  zł na każdą poszkodowaną rodzinę. Wiemy już z odpowiedzi 
Wojewody Warmińsko – Mazurskiego, że tych środków w ramach pomocy doraźnej, czyli tych 
6.000,00 zł nie otrzymamy i to uzasadnienie jest króciutkie, zasadne: niekorzystne zjawiska 
atmosferyczne, przechodzące przez teren Państwa gminy, wystąpiły punktowo, miały charakter 
lokalny a co za tym idzie nie zostały zakwalifikowane przez tutejszy urząd jako zdarzenie 
noszące znamiona klęski żywiołowej.  Taką odpowiedź otrzymaliśmy 19 września także wiemy, 
że na razie jedyną pomoc na którą możemy liczyć, jeszcze nie znamy wyniku tej dzisiejszej sesji, 
to ta pomoc w kwocie 3.000,00 zł.  Patrzę tutaj w stronę komisji rolnictwa, jeżeli Państwo chcą 
powrócić do tych założeń, to 18 listopada jak się spotkamy na posiedzeniu komisji, to mam 
nadzieję, że tutaj do tematu powrócimy na pewno i to jest taka informacja, którą właśnie 
chciałam się podzielić.” 
 
Radny Dariusz Krysik  „ Jak już był wywołany temat cmentarza, chciałbym się zapytać, kto jest 
administratorem, kto odpowiada za całokształt tego cmentarza, kto nadzoruje w ogóle? 
Miałem takie skargi, że wykupiony grób a okazuje się, że ktoś inny tam.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Posłuchajcie Państwo ten jedyny cmentarz komunalny, 
który jest na terenie gminy to jest ten cmentarz, który jest usytuowany w miejscowości 
Lubomino. Zarządcą cmentarza jesteśmy my i to my pilnujemy tego, aby wszystkie te opłaty, 
które powinny być wnoszone trafiały do naszego budżetu. Ten czas przed wszystkimi 
świętymi, przed świętem jest momentem, kiedy niestety wszędzie tam, gdzie ta opłata nie 
została uregulowana, na każdym takim miejscu pojawi się zalaminowana informacja, 
informująca po prostu rodzinę zmarłego o tym, że opłatę trzeba uiścić w kasie urzędu bądź 
przelewem i jeżeli takie sytuacje występują a wiem, że jest ich około 40 na ten moment to 
postaramy się jak najszybciej zapewnić te pieniążki w budżecie gminy. Wszystkie inne pozostałe 
cmentarze znajdujące się na terenie naszej gminy są cmentarzami parafialnymi. Zarządcą tych 
cmentarzy jest wówczas parafia i to ona we własnym zakresie reguluje odpłatność i pobyt, że 
tak powiem na cmentarzu.” 
 
Radny Dariusz Krysik  „ Mi tu chodziło o taką kwesƟę, że na przykład ileś lat temu ktoś wykupił 
sobie miejsce w tym danym miejscu no i się okazało, że ktoś  inny zajął te miejsce. Opłacenie 
tego miejsca, kto to nadzoruje? Kto pilnuje tego, że ktoś wykupił sobie miejsce i później się                                                                                                                              
okazało, że ktoś inny jednak. Czy jest jakaś ewidencja tego?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Tak. Jest taki program w ramach, którego przydzielamy 
nowe miejsca na cmentarzu, które ewidencjonuje te już zajęte i wykorzystane. Jeżeli mówimy 
o sytuacji, która miała miejsce w miesiącu październiku a taka nas spotkała tutaj na cmentarzu 
komunalnym w Lubominie, rzeczywiście osoba, która budowała grobowiec bez uzgodnienia 
tak jakby z nami weszła niestety na teren trzech zrobionych rezerwacji i taka sytuacja nie 
powinna mieć miejsca, o tym wiemy. Natomiast na szczęście, efekt i rezultat prac poczynionych 
przez pracowników zmierzał w tą pozytywną stronę, ponieważ ten grobowiec został 
przesunięty w granice tej rezerwacji. Stało się źle, to jest niewątpliwy fakt, natomiast 
pracujemy ciągle na tym, aby ten system usprawniać i niestety czasami są takie sytuacje, które 



24 
 

musimy korygować. Mam nadzieję, że one więcej w przyszłości się nie powtórzą. Natomiast no 
jest to taki moment, który sprawia, że musimy też większą czujnością po prostu 
te rezerwacje darzyć.” 
 
Radny Zdzisław Naguszewski „Jesteśmy przy podziękowaniach, to ja bym chciał podziękować 
dla Pani kierownik za trzymanie pieczy nad naszym wieńcem i dla Pani Wójt, żeśmy dali radę. 
Dziękujemy bardzo.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Drodzy Państwo, bardzo dziękuję za te dobre słowa 
skierowane i pod moim adresem, pod adresem Pani kierownik, która rzeczywiście tutaj na 
sobie dźwigała ciężar udzielenia dotacji, rozpisanie konkursu i zapewne pomagała w rozliczeniu 
tego przedsięwzięcia i cieszymy się również, że to nadbudowanie bocznej części ołtarza w 
formie tej rozety miało miejsce. Natomiast chcę też zaznaczyć, że w momencie kiedy będziemy 
pracowali nad budżetem, musimy zastanowić się nad tym, czy tej dotacji na zabytki nie 
zwiększyć, ponieważ są inne zabytki, które wymagają pilnie interwencji. Myślę sobie tutaj o 
kościele w Ełdytach Wielkich o kościele, który jest dla samej gminy bardzo cennym zabytkiem 
a którego niestety konstrukcja dachu na tyle pozostawia wiele do życzenia, że jeżeli szybciutko 
nie przeprowadzimy tam podstawowego zakresu prac to te polichromie, które są w kościele i 
które obserwujemy, niestety pewnie spadną w pewnym momencie ale to taki temat na 
przyszłość. Natomiast tutaj ta pierwsza dotacja udzielona przez Państwa w tej kadencji 
pokazała, że to bardzo fajny moment, kiedy na stulecie konsekracji kościoła i parafianie i 
wszyscy mieszkańcy gminy no mogli oglądać po prostu ten nadbudowany ołtarz. Termin 
realizacji był bardzo krótki, tutaj bardzo baliśmy się też o to czy rzeźbiarz zdąży, zdążył w 
ostatniej chwili ale zdążył, także cieszę się też.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ Ja mam jeszcze takie pytanie, czy gmina się przyczyniła do tego, że 
poprawiono w końcu tu przy przejeździe kolejowym ten przejazd? Czy to sami kolejarze 
załatwili tą sprawę, czy drogowcy? Bo tam było strasznie, ludzie już krzyczeli, że przebijają 
opony.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „ Problem Szanowni Państwo wiemy, że istniał przez 
dosyć długi okres czasu. Natomiast oddając sprawiedliwość, zainteresowanie kolei realizacją i 
naprawą tego odprowadzenia wody było chyba znikome.  Tak naprawdę musieliśmy ponowić 
pisma o to, żeby dokonano tej naprawy i korekty i to drugie pisma przyniosły rezultat. 
Natomiast w odpowiedzi na te pierwsze pismo, że jest zasadność i konieczność naprawy, tych 
prac niestety nie było widać znowu przez dłuższy okres czasu, więc wystąpiliśmy z ponownym 
wnioskiem o to, aby kolej nie zapominała o tym, że trzeba dokonać naprawy przed tym 
przejazdem no i tutaj na szczęście się udało, ale nie udało się przy przejeździe kolejowym 
Zagony – Samborek. Tam jak słup kolejowy, również w wyniku pewnie jakiegoś zdarzenia 
takiego atmosferycznego uległ przechyleniu, no to niestety zabezpieczono go tam taką jakąś 
deską jedną ale tak jak obiecano, że będzie on wymieniony, no to tak jednak do tego dnia 
dzisiejszego w tym miejscu tej wymiany nie mamy i pewnie też zrobimy to samo co tutaj czyli 
ponowimy te pisma, żeby do końca roku tą sytuację doprowadzić do takiego punktu wyjścia.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ Jeszcze taka konkluzja się nasuwa, bo tutaj ten chodnik wzdłuż drogi 
wojewódzkiej w paru miejscach dosłownie się zapadł, tutaj ten wzdłuż ulicy Kopernika i czy to 
też zgłosić do Dróg Wojewódzkich czy to gmina swoim sumptem może poprawić?” 
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Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Zalecam szczególną ostrożność, ponieważ stan 
chodnika przy drodze wojewódzkiej w miejscowości Wilczkowo w porównaniu ze stanem 
chodnika w miejscowości Lubomino, te stany się nie dadzą porównać. Na razie poczekajmy, 
popatrzmy jak zostaną zrealizowane prace w Wilczkowie a jeżeli okaże się, że może własnym 
zasobem będziemy w stanie tutaj coś cokolwiek poprawić, to na pewno to zrobimy. Jeżeli ten 
zakres prac okaże się większy to wtedy wystąpimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich o remont 
tego chodnika.” 
 
Radny Adam Wieczorek „ Jeszcze jedno takie pytanie w sprawie cmentarzy, bo akurat podczas 
sprzątania grobu podeszły do mnie dwie starsze panie i pytają się co zrobić z tujami, które 
wyrosły na sąsiednim grobie i podważają korzeniami ich nagrobek. No i nie wiedziałem co 
powiedzieć. Powiedziałem, że skonsultować się z właścicielem. One twierdzą, że jeden żyje 
gdzieś daleko i ciężko się z nim skontaktować. Pytały czy gmina ma jakiś sposób na to, żeby to 
usunąć albo podciąć, wyciąć. Powiedziałem, żeby zapoznały się z regulaminem.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „To bardzo dobrze, że te panie trafiły na 
Pana Radnego, bo w takim razie jeżeli ta informacja dociera tutaj do nas, to my jako zarządca 
cmentarza wystąpimy z wnioskiem o wycinkę tych drzew. Jeżeli będą one wymagały 
specjalnych zezwoleń, to  takie uzyskamy. Natomiast mam nadzieję, że w nowym regulaminie 
cmentarza, który wprowadzimy w 2025 roku w życie, będzie zakaz dokonywania nasadzeń, 
ponieważ one w przyszłości no niestety albo zagrażają tym grobom naszym albo tym w bliskim 
sąsiedztwie.” 
 
Radna Krystyny Błażewicz „Prawda. Ja też chciałam o tym powiedzieć bo ja też byłam na 
cmentarzu to rzuciło mi się w oczy, że są tak wysokie, naprawdę, że przy większej wichurze to 
nie tylko niszczy ten pomnik ale niszczy obok drugiej pomnik.  Groby są nawet pozakrywane. 
Nikt tego po prostu nie konserwował, nie obcinał, posadził i wyrosło to. Ja mam taką też 
prośbę, żeby przejrzeć całość tego cmentarza i tak mniej więcej zobaczyć kogo to dotyczy.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Dobrze.” 
 
Radny Zenon Prypłot „Ja mam takie pytanie do Pani Wójt odnośnie naszej świetlicy. Czy są w 
planie prace związane z dachem pokrytym eternitem na tej świetlicy? Czy są w planie 
przewidywane jakieś prace czy pieniądze?” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Tak, jak najbardziej te plany są takie, że w budżecie 
2025 roku, zaplanujemy sobie środki finansowe na pracę wykonywane we wszystkich 
świetlicach, nie tylko w świetlicy w Wilczkowie algorytmem, który przypisywał mieszkańcom 
pieniążki w ramach funduszu sołeckiego. Czyli każda z miejscowości będzie dysponowała 
określoną kwotą pieniędzy, którą będzie mogła wykorzystać w zakresie trzech zadań, czyli w 
zakresie prac na świetlicach, w zakresie drogownictwa i tego trzeciego naszego zadania 
wspólnego związanego z oznakowaniem całej gminy, w zakresie poszczególnych miejscowości, 
poszczególnych miejsc zamieszkania, tak żebyśmy nie mieli problemu już z dojazdem karetki, 
bądź też innych firm świadczących usługi dla nas, gdzie nas znaleźć, jak nas zlokalizować. W 
ramach tych środków pomyślimy o rozpoczęciu prac związanych z zabezpieczeniem i wymianą 
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tego pokrycia dachowego tutaj w Wilczkowie. Poza tym na pewno takim drugim odrębnym 
źródłem finansowania tego rodzaju wydatków inwestycyjnych będą środki zewnętrzne. Jeżeli 
pojawi się taka przestrzeń to po te środki zewnętrzne będziemy sięgać. Czekam z 
niecierpliwością na konkursy, które mam nadzieję rozpisze Lokalna Grupa Działania Warmiński 
Zakątek i tutaj będziemy o takie środki finansowe wnioskować w 2025 roku, być może właśnie 
na sfinansowanie wymiany pokrycia dachu tutaj u Państwa w Wilczkowie.” 
 
Radny Janusz Giedrys „Ja mam zapytanie odnośnie drzew w Wolnicy, które zgłaszaliśmy do 
wycinki, które uniemożliwiają wjazd na skrzyżowanie z lewej strony, z Różynia na Lubomino na 
krzyżówce i drugi problem był z drzewami Wolnica – Różyn, gdzie żeśmy wnioskowali o lustro. 
Jak powiat się do tego odniósł, bo drzewa dalej stoją.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „Poproszę Panią kierownik o udzielenie odpowiedzi, 
natomiast ten moment kiedy drzewa będące na tym trójkącie w centrum Państwa 
miejscowości są potrzebne do wycięcia, to się nakłada z postępowaniem prowadzonym przez 
jednego z mieszkańców, więc musimy poczekać do wyników tego postępowania. To chodzi o 
postępowanie odszkodowawcze, więc jak wytniemy to tak naprawdę no straci się tą 
racjonalność i być może zasadność tego postępowania, więc poczekamy tutaj. Jeżeli będziemy 
mieli informacje być może tutaj za pośrednictwem Pani sołtys, to wtedy przystąpimy na pewno 
tutaj do pracy. Co do lustra i wycinki drzew, w tej drugiej lokalizacji to proszę o odpowiedź Panią 
kierownik.” 
 
Kierownik RNIOŚ Karolina Jaczewska „ W  przypadku usunięcia drzew przy drodze powiatowej 
Zarząd Dróg Powiatowych musi wystąpić do nas o wycięcie tych drzew ale tak jak Pani Wójt  
wspomniała jest to na chwilę obecną zablokowane. Niemniej jednak każda wycinka przy 
drodze publicznej musi być skonsultowana z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. 
To on musi wydać zgodę na usunięcie tych drzew, więc procedura jest bardziej złożona i 
zapewne do tej pory decyzji jeszcze takiej Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska nie wydał.” 
 
Radny Janusz Giedrys „Ale pismo zostało złożone do nich?” 
 
Kierownik RNIOŚ Karolina Jaczewska „Tak, oczywiście i o lustro i o usunięcie drzew.” 
 
Wójt Gminy Joanna Karpińska - Koźlik „My  tak trochę wybiegając w przyszłość, 
przygotowaliśmy się już do posiedzenia komisji rolnictwa więc każdy wniosek drogowy, który 
został złożony przez Państwa radnych, bądź na posiedzeniu komisji, bądź podczas posiedzeń 
sesji został przez nas opracowany w formie takiego zbiorczego arkusza i zobowiązujemy się do 
tego, żeby go Państwu udostępnić, żeby stan każdego tego wniosku był dla Państwa znany i 
wiadomy. Tutaj jest wniosek i od razu są odpowiedzi albo powiatu albo odpowiedzi nasze, co 
my z tym wnioskiem zrobiliśmy i jaki jest stan jego realizacji na dzień dzisiejszy.” 
 
Kierownik RNIOŚ Karolina Jaczewska „ Ja jeszcze przeczytam tylko jedną rzecz. Zgodnie z 
obowiązującymi przepisami prawa utrzymanie zjazdów należy do właścicieli lub użytkowników 
gruntów przyległych do drogi. Wskazujemy iż przed rozpoczęciem prac związanych z montażem 
wnioskowanego urządzenia, inwestor powinien uzyskać uzgodnienie naszej jednostki w 
zakresie zgodności urządzenia z przepisami prawa oraz wymogów bezpieczeństwa, czyli 
przed zamontowaniem jakichkolwiek urządzeń w pasie drogowym, każdy zarządca drogi 
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musi wystąpić do wyższego rangą o zgodę na taką lokalizację. Oprócz tego należy utworzyć 
projekt zmiany projektu organizacji ruchu, ponieważ każde urządzenie, które jest w pasie 
drogowym musi mieć odpowiednią zgodę. „ 
 
 
Nie było więcej pytań.  
 
 
 
Ad.15. Zamknięcie obrad. 
Pełny przebieg pkt 15 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 01:49:00 – 01:49:29). 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Jarosław Suchecki dokonał zamknięcia 
V Sesji Rady Gminy Lubomino. 
 
 
 
        Przewodniczący Rady Gminy 
              /-/  Jarosław Suchecki 
 
 
Protokolant: 
Ilona Basałygo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
* Pełny przebieg sesji odzwierciedla zapis dźwiękowy znajdujący się na stronie hƩps://bip.lubomino.pl/ 


